
Диалозите между първите 
дипломати на Китай и 
Русия винаги са привличали 
вниманието на международните 
коментатори и на големите 
медии. Аналогичен бе случаят 
и с разговора Уан И и Сергей 
Лавров на 7 юли в Бали, 
където се проведе поредната 
среща на министрите  
на външните работи от  
формата Г-20.

Дипломат №1 на КНР 
сподели по време на разговора 
с руския си колега, че 
настоящата международна 
обстановка е с нестабилен 
характер, но това не пречи 
двете държави да поддържат 
нормални контакти и да 
стимулират сътрудничеството в 
различни сфери. Уан И посочи, 
че „двустранните отношения 
Китай – Русия са гъвкави  
и не губят своя  
стратегически фокус“.

От своя страна Сергей 
Лавров изтъкна, че официална 
Москва е „готова да 
продължава с развитието 
на ефективните двустранни 
отношения и сътрудничество и 
че подкрепя новите китайски 
международни формати 
„Инициатива за глобално 
развитие“ и „Инициатива за 
глобална сигурност.“ 

Не бе подминат и въпросът 
за кризисната обстановка, 
свързана с Украйна като от 
китайска страна бе подчертано, 
че Пекин „ще продължи да 
подкрепя всички усилия в 
полза за мирното разрешаване 
на военния конфликт, 
следвайки принципите за 
обективност и справедливост“.

Несъмнено тази размяна 
на мнения между първите 
дипломати на Китай и Русия 
показва, че векторите на 
двустранните отношения 
сочат напред и нагоре и че 
стратегическото партньорство 
на двете страни с всеки 
изминал момент се изпълва с 
ново съдържание.

Петър Герасимов .

Стратегическо 
партньорство
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Политиката „Една 
държава, две системи“ 
I стр. 10

285 години от началото  
на Антияпонската война
Навършиха се 85 години от 
началото на Съпротивителната 
война на Китай срещу японските 
агресори. По този повод в 
Мемориала на антияпонската 
съпротива в Уанпин, Западен 
Пекин, се проведе възпоменателна 
церемония. 

Журналистически форум 
„Един пояс, един път“  
обсъди социалната роля 
на медиите 
В проведения наскоро форум 
участваха близо 100 ръководители 
на журналистически организации 
от над 60 държави и региони, които 
обмениха мнения за социалните 
отговорности на медиите.
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Село Джаосин Дун, Гуеиджоу – един живописен кът от Китай

12Усещане за бъдещето  
чрез археологията
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Кристалина Георгиева: 
Светът може да 
изпадне в рецесия

Simcere Group напредва 
с тестовете на 
перорално лекарство 
против COVID-19

лобалните ико-
номически перс-
пективи са „ви-
димо тъмни“ от 
април тази годи-
на и предвид по-

вишените рискове не мо-
же да се изключи въз-
можността от глобална-
та рецесия през следва-
щата година, заяви наско-
ро Кристалина Георгиева, 

управляващ директор на 
Международния валутен 
фонд (МВФ), цитирана от 
агенция Ройтерс.

През следващите ня-
колко седмици МВФ се 
очаква да понижи пре-
дишната си прогноза от 
3,6% за световния иконо-
мически ръст за тази го-
дина, добави Кристалина 
Георгиева.

итайската фар-
мацевтична ком- 
пания Jiangsu 
Simcere Pharma- 
ceutical Group 
обяви, че обмис-

ля провеждането на кли-
нични изпитвания в чуж-
бина на своето перорално 
лекарство срещу COVID-19. 

Медикаментът SIM0417 
е разработен съвместно от 
Simcere Group, Шанхайския 
институт по материя меди-
ка и Уханския институт по 
вирусология.

Предклиничните тесто-
ве са показали добра анти-
вирусна активност и безо-
пасност на SIM0417. Той е 
ефективен при всички до-
сегашни варианти на ви-
руса, включително силно 
инфекциозните Делта и 
Омикрон.

Имунитетът, получен 

след ваксинация, намаля-
ва с времето, докато ви-
русът мутира. Следовател-
но превантивният ефект на 
SIM0417 може да бъде до-
бро допълнение към вакси-
ните, уточняват от Simcere 
Group.

Според китайски ме-
дии, ако SIM0417 излезе 
на пазара, това значител-
но ще намали необходи-
мостта от все още действа-
щите карантини за близки 
контакти на заразени при 
случаи на зараза.

Американската компа-
ния „Пфайзер“ се опита 
да използва лекарството 
Paxlovid за профилактика 
на COVID-19, но не бе по-
стигнат успех, защото ле-
карството е насочено ос-
новно към варианта Дел-
та и не е толкова ефектив-
но при Омикрон.

85 години от началото на 
Антияпонската война

Н
а седми юли се 
навършиха 85 го- 
дини от начало-
то на Съпроти-
вителната война 
на Китай срещу 

японските агресори.
По този повод в Мемо-

риала на антияпонската съ-
протива в Уанпин, Западен 
Пекин, се проведе възпоме-
нателна церемония. 

Сред присъстващите бя-
ха 9 ветерани на възраст 
между 90 и 95 години, как-
то и 10 представители на 
семейства на загинали във 
войната.

В Мемориала е органи- 
зирана и изложба на пред-
мети и снимки, свързани 

със съпротивата срещу 
японските войски в район 
на Пекин.

еотдавна в Пе- 
кин се прове-
де 5-ият медиен 
форум на високо 
ниво на страните 
от БРИКС. В реч-

та си членът на Политбюро 
на ЦК на ККП и ръково-
дител на Отдела за публич-
ност на ЦК на ККП Хуан  
Куънмин подчерта, че на-
стоящите промени и панде-
мия се преплитат и наслаг-
ват, отправяйки предизви-
кателства пред човечество-
то. „Те трябва да бъдат взети 
насериозно“, каза той. „Из-
правени пред отговорности-
те, мисиите и общите оч-
аквания на света, се надя-
ваме, че медиите на стра-
ните от БРИКС ще рабо-
тят за развитието, ще се фо-
кусират върху глобалното 

Н

сътрудничество и ще насър-
чават съвместното изграж-
дане на глобално партньор-
ство, което да е равнопос-
тавено, балансирано и от 
полза за всички.“

Домакин на форума бе 
агенция Синхуа, а негова 

тема „Постигане на консен-
сус от БРИКС и насърча-
ване на глобалното разви-
тие“. В него онлайн и при-
съствено участваха близо 
300 представители от над 
170 медии и институции от 
73 държави.

5-ият медиен форум на високо 
ниво на страните от БРИКС се 
фокусира върху развитието

итайският пред-
седател Си Дзин- 
пин и италиан-
ският президент 
Серджо Мата-
рела отправиха 

поздравителни адреси по 
повод откритата наскоро 
изложба „Източникът на 
Италия – древноримската 
цивилизация“.

В своя адрес Си Дзин- 
пин посочва, че Китай и 
Италия са типични предста-
вители на източната и за-
падната цивилизация, как-
то и че Пекин желае да ра-
боти с всички страни, за да 
замени конфликтите между 
цивилизациите, и насърчава 
изграждането на общност 

К

на споделена съдба.
Президентът Матарела 

посочва в адреса си, че в 
момента светът е изправен 
пред различни предизвика-
телства и само единство-
то и сътрудничеството са 

правилни за справяне с тях. 
Той изразява увереност, че 
Китай и Италия ще задъл-
бочат отношенията помеж-
ду си и заедно ще защита-
ват мира и стабилността в 
света.

Изложба на експонати  
от Древния Рим в Китай
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新华全媒+丨 
盛夏时节稻飘香
7月13日，在湖南省常德
市澧县城头山镇城头山
村，农民在整理收获的
粮食。
盛夏时节，湖南省常德
市澧县种植的水稻迎来
收获季，当地农民抢抓
农时收割水稻，确保颗
粒归仓，稻田里一派繁忙
景象。

2022年继续提高城乡居民医保筹
资标准

新华社北京7月13日电 
为适应医疗费用增长和基
本医疗需求提升，确保参
保人员医保权益，国家医
保局、财政部、国家税务
总局日前印发《关于做好
2022年城乡居民基本医
疗保障工作的通知》，明
确2022年继续提高城乡
居民医保筹资标准。

通知指出，各级财政继
续加大对居民医保参保缴
费补助力度，人均财政补
助标准新增30元，达到每
人每年不低于610元，同步
提高个人缴费标准30元，
达到每人每年350元。

中央财政继续按规定
对地方实施分档补助，对
西部、中部地区分别按照
人均财政补助标准80%
、60%的比例给予补助，
对东部地区各省份分别按
一定比例补助。统筹安排
城乡居民大病保险资金，
确保筹资标准和待遇水平
不降低。

第十四届海峡论坛大会在厦门举行 汪洋出席并致辞
新华社厦门7月13日电 

中共中央政治局常委、全
国政协主席汪洋13日在厦
门出席第十四届海峡论坛
大会并致辞。

汪洋指出，海峡论坛是
两岸民间交流合作的盛
会，也是同胞之间互诉亲
情、共话桑麻的平台。两天
前，习近平总书记给参加
海峡论坛的部分台湾青年
回信，体现了对台湾青年
的亲切关怀，也体现了对
海峡论坛的高度重视。两
岸青年要响应习近平总书
记的号召，同心同行、携手
打拼，团结更多台湾青年
来大陆追梦、筑梦、圆梦，
让青春在民族复兴的伟大
进程中绽放异彩。

汪洋强调，两岸同胞是
血浓于水的一家人。中共
十八大以来，我们贯彻新
时代党解决台湾问题的总

体方略，坚持一个中国原
则和“九二共识”，推动两
岸关系和平发展，不断完
善保障台湾同胞福祉和在
大陆享受同等待遇的制度
和政策，努力为台湾同胞
特别是台湾青年来大陆学
习、就业、创业、生活创造
良好条件。正是有强大祖
国做依靠，台湾同胞的民

生福祉才会更好，发展空
间才会更大。广大台胞要
看清两岸关系发展大势，
坚定站在历史正确的一
边，坚决反对各种“台独”
分裂行径，把幸福和梦想
牢牢抓在自己手中。

中国国民党副主席夏立
言在视频致辞中表示，中
国国民党将在“九二共识”

中国开展母亲河复苏
行动

新华社北京7月13日电   
记 者 1 3日从 水 利 部了
解到，水 利部近日出台
《母亲河复苏行动方案
（2022—2025年）》，组
织开展母亲河复苏行动。

母亲河复苏行动聚焦
河道断流、湖泊萎缩干涸
两大问题，从各地的母亲
河做起，强化综合治理、
系统治理、源头治理，分
级负责，一河（湖）一策，
复苏河湖生态环境。

水利部水资源管理司
相关负责人表示，水利部
将组织全面排查断流河
流、萎缩干涸湖泊的情
况，进一步确定2022—
2025年母亲河复苏行动
河湖名单，组织编制并实
施母亲河复苏行动一河（
湖）一策方案。

本次行动所指母亲河，
是与国家民族以及省市
县沿河区域人民世代繁
衍生息紧密相关，对所在

流域区域地貌发育演化、
生态系统演变、经济社会
发展格局构建、人类文明
孕育、文化传承和民族象
征等起到重大作用的河
流湖泊。

本次行动重点关注三
类河湖：一是在京津冀
协同发展、长江经济带
发展、长三角一体化发
展、粤港澳大湾区建设、
黄河流域生态保护和高
质量发展等重大战略中
具有重要地位和作用的
河湖；二是县级以上行
政区域的母亲河，在本
区域经济、社会、文化中
地位突出，对防洪安全、
供水安全、粮食安全、生
态安全具有重要保障作
用或发挥重要影响的河
湖；三是水生态环境问
题突出，人民群众反映
强烈，修复措施合理、可
操作性强、修复效果显
著的河湖。

同时，将探索建立居民
医保筹资标准和居民人
均可支配收入相挂钩的
动态筹资机制，进一步优
化筹资结构。并放开新就
业形态从业人员等灵活
就业人员参保户籍限制。
切实落实《居住证暂行条
例》持居住证参保政策规
定，对于持居住证参加当
地居民医保的，各级财政
要按当地居民相同标准

给予补助。
在巩固提升待遇水平

方面，通知明确要稳定居
民医保住院待遇水平，确
保政策范围内基金支付比
例稳定在70%左右；完善
门诊保障措施，继续做好
高血压、糖尿病门诊用药
保障，健全门诊慢特病保
障；合理提高居民医保生
育医疗费用待遇，做好参
保人生育医疗费用保障。

基础上，推进海峡两岸交
往对话，坚持反对“台独”，
开展各项符合台湾人民期
望、有利于两岸和平稳定
和繁荣发展的工作。新党
主席吴成典在大会发言中
表示，要坚持“九二共识”
、两岸同属一中，坚决反
对“联美抗中”、“亲美反共”
的政策，全面开展两岸交
流，通过协商谈判达成和
平统一目标。其他台胞代
表也在大会上发言。

在闽期间，汪 洋还 在
厦门参观“共同家园共同
记忆— —闽台关系档案
文献展”，考察漳州市两
岸青年创业基地和台资
企业。他指出，深化两岸
融合发展，契合两岸同胞
共同心愿，是实现祖国和
平统一的必由之路。各地
区各有关部门要脚踏实
地落实好党中央相关决

策部署和惠台利民政策
措施，把工作做进台胞心
坎里，成效落到心灵契合
上，实现以通促融、以惠
促融、以情促融。要采取
更加灵活的措施，为台湾
青年来大陆就业创业提
供便捷高效的服务，使他
们真切感知祖国发展成
就和光明前景，愿意来、
留得下、融得进。要帮助
台资企业克服疫情带来
的人流、物流障碍，落实
财税、金融等纾困政策，
促进台商投资量稳质增。
要支持福建探索海峡两
岸融合发展新路，推进闽
台应通尽通，深化科技、
教育、文化、卫生等领域
合作，建设两岸融合发展
示范区。

论坛开幕前，汪洋会见
了参加论坛的台湾嘉宾代
表。苏辉参加会见。
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актуално

проведения не-
отдавна в Китай 
Журналистичес- 
ки форум „Един 
пояс, един път – 
2022“ участваха 

близо 100 ръководители на 
журналистически органи-
зации и представители на 
медии от над 60 държави 
и региони. Те обмениха за-
дълбочени мнения за со-
циалните отговорности на 
медиите.

Председателят на Асо-
циацията на китайските 
журналисти Хъ Пин посо-
чи, че инициативата „Един 
пояс, един път“ не само де-
монстрира духа на древ-
ния Пътя на коприната, 
но е и реалистичен избор 
в днешния свят. Медиите 
от всички страни трябва да 
поддържат високо чувство 

В

за социална отговорност, 
да се адаптират активно 
към тенденциите на све-
товната мултиполяриза-
ция, икономическата гло-
бализация и диверсифи-
кацията на културите. Те 

трябва обективно да отчи-
тат развитието и напредъ-
ка на света, активно да се 
застъпват за обмена и то-
лерантността, да насърча-
ват обединяването и съ-
трудничеството и да внасят 

К

Над 1 трлн. юана са 
събрани чрез дългови 
инструменти на 
междубанковия пазар

итайските нефи-
нансови инсти-
туции са събра-
ли повече сред-
ства чрез ин-
струменти за 

дългово финансиране на 
междубанковия пазар на 
облигации през първата 
половина на 2022 г.

Нетното финансиране 
чрез инструменти за дъл-
гово финансиране е дос-
тигнало около 1,1 трили-
она юана (163,94 милиарда 
долара) през първото полу-
годие, което е увеличение 
от 500 милиарда спрямо 
същия период на минала-
та година, показват данни 
на Националната асоциа-
ция на институционални-
те инвеститори на финан-
сови пазари.

За периода януари - юни 
нефинансовите институции 
са емитирали 4,73 трили-
она юана инструменти за 
дългово финансиране на 
междубанковия пазар на 

облигации, което е ръст от 
6 процента годишно.

От началото на тази го-
дина междубанковият па-
зар на облигации засили 
подкрепата за финанси-
ране на частни предприя-
тия. Сред бенефициентите 
на подобна подкрепа бя-
ха големите логистични 
фирми SF Express, Deppon 
Express, Yunda Express и 
YTO Express, които полу-
чиха възможност да допъл-
нят оперативните си фон-
дове и оптимизират струк-
турата на задълженията си.

Инструментите за дъл-
гово финансиране включ-
ват разнообразие от прех-
върляеми ценни книжа за 
нефинансови предприятия, 
които се опитват да набе-
рат капитал, включител-
но краткосрочни търгов-
ски ценни книжа, средно-
срочни ценни книжа, част-
ни ценни книжа и супер 
краткосрочни търговски 
книжа.

Журналистически форум „Един пояс, един път“  
обсъди социалната роля на медиите 

т януари до май 
тази година ки-
тайската търго-
вия с услуги за-
пазва тенден-
цията си към 

устойчиво нарастване, по-
казват данни на Министер-
ството на търговията.

Общият обем на износа 
и вноса на сектора е дос-
тигнал 2,4 трилиона юана, 
което се явява увеличение 
от 22% на годишна база. 

Телекомуникационните 
и информационните услу-
ги са между сферите с най-
бърз ръст в износа.

Отбелязва се и възстано- 

аскоро започна 
строителството  
на най-висока- 
та в света хи- 
дро-фотоволтаи- 
чна електроцен-

трала „Къли“. Тя ще бъде 
разположена в тибетска-
та автономна префекту-
ра Гардзе, провинция Съ-
чуан, ще има инсталира-
на мощност от 1 млн. ки-
ловата и ще бъде свърза-
на с ВЕЦ „Лянхъкоу“. Об-
щият й капацитет ще е  
3 млн. кВт. Това ще пре-
върне „Къли“ в най-голя-
мата хидро-фотоволтаична 
хибридна електроцентра-
ла в света. Хидроенергий- 
ният компонент ще пома-
га за регулирането на всяка 

О

Н

вяване на износът и вносът 
на туристически услу-
ги. През периода януари - 
май тази година обемът на 

всички туристически про-
дукти е бил 330,84 милиар-
да юана, или увеличение 
със 7,7% на годишна база.

неустойчивост във фото-
волтаичното захранване.

„Къли“ ще покрива 
площ от около 16 кв. км 
и ще бъде пусната в екс-
плоатация следващата годи-
на. Електроцентралата ще 

генерира 2 млрд. кВтч чис-
та електроенергия годиш-
но, равняващо се на 600 000 
тона стандартни въглища, 
и ще намали въглеродните 
емисии с повече от 1,6 ми-
лиона тона.

Китайската търговия с услуги 
продължава да нараства

Най-високата хидро-
фотоволтаична електроцентрала

увереност и сила, подчер-
та Хъ Пин.

Речи на форума произ-
несоха ръководители на 
журналистически органи-
зации и представители на 
медии от Китай, Арженти-
на, Русия, България, Пол-
ша и други страни.

В приветствие към ор-
ганизаторите и участници-
те в традиционния годи-
шен журналистически фо-
рум „Един пояс, един път“ 
председателят на Управи-
телния съвет на Съюза на 
българските журналисти 
(СБЖ) Снежана Тодорова 
пожела успех на инициати-
вата. Г-жа Тодорова отбе-
ляза активното и успешно 
над 30-годишното сътруд-
ничество между СБЖ и 
Общокитайската асоциа-
ция на журналистите. 

Обществено-политиче- 
ските промени у нас не 
нарушиха периодичността 
на обмена на журналис-
тически групи, което на-
шите партньори от Общо-
китайската асоциация на 
журналистите високо це-
нят, посочи председателят 
на УС на СБЖ и напом-
ни, че СБЖ бе поканен да 
бъде един от първите учре-
дители на журналистиче-
ския форум „Един пояс, 
един път“ през 2018 г. В 
приветствието си Снежа-
на Тодорова подчерта за-
бележителните успехи на 
КНР в икономическото и 
културното развитие и из-
рази надежда, че през 21-и 
век ще станем свидетели 
на нови висоти в най-раз-
лични области.

Любомир михайЛов



5днесКитай
15 – 21.07.2022

анализи

В
момента сме сви-
детели на взаим-
но преплитащи се 
безпрецедентни за 
последния век гло-
бални промени и 

пандемия, постоянно възник-
ват различни предизвикател-
ства пред сигурността, иконо-
мическото възстановяване е 
трудно, а развитието на света 
търпи сериозни неудачи. На-
къде върви светът? Мир или 
война, развитие или упадък, 
откритост или затваряне, съ-
трудничество или конфронта-
ция… са все въпроси, пред кои-
то сме изправени днес.   

От 22 до 24 юни китайски-
ят лидер Си Дзинпин председа-
телства 14-ата среща на върха 
на БРИКС и Диалога на високо 
равнище по въпросите на гло-
балното развитие, взе участие 
в откриването на Бизнес фо-
рум на БРИКС и изнесе про-
грамна реч, задавайки тона в 
групата за постигането на се-
рия от новаторски, вдъхващи 
надежда и институционални 
резултати. Макар БРИКС да е 
платформа за сътрудничество 
между нововъзникващи ико-
номики и развиващи се стра-
ни, групата в никакъв случай 
не е затворен клуб, а голямо 
семейство, членовете в което 
си помагат един на друг и са 
добри партньори за взаимно-
изгодно сътрудничество. Пред-
седателят Си Дзинпин напра-
ви важни предложения, насо-
чени към постигането на меж-
дународна справедливост, ак-
тивизиране на глобалното раз-
витие и насърчаване изграж-
дането на общност на споде-
лена съдба. Чрез платформа-
та, която предоставя БРИКС, 
той представи китайския отго-
вор на проблемите, пред кои-
то е изправен днешният свят.      

Мир, а не война. 
През последното столетие 

човечеството преживя после-
дователно две опустошител-
ни глобални войни и мрач-
ни години на конфронтация 
по време на Студената война. 
Болезнената история показва, 

Накъде вървим? 
Китайският отговор на проблемите,  

пред които е изправен днешният свят
че стремежът към хегемония, 
блоковата политика и про-
тивостоенето между различ-
ни лагери не носят мир и си-
гурност, а единствено войни и 
конфликти. Кризата в Украй-
на е поредният тревожен сиг-
нал към света, че основаната 
на предразсъдъци позиция на 
силата, разширяването на во-
енни съюзи и стремежът към 

гарантиране на собствената си-
гурност за сметка на тази на 
други страни неизбежно ще ни 
изправят пред дилеми за сигур-
ността. През април председа-
телят Си Дзинпин предложи 
Инициатива за глобална си-
гурност, която отговаря на ак-
туалния днес въпрос “От как-
ва концепция за сигурност се 
нуждае светът и как държави-
те могат да постигнат обща си-
гурност?”, както и на настой-
чивата потребност на между-
народната общност за поддър-
жане на мира и предотвратя-
ване на конфликти и войни. 

По време на срещата на 
БРИКС председателят Си Дзин- 
пин обясни в подробности сми-
съла и практическото значение 
на инициативата, призовавайки 
към практикуването на реал- 
на многостранност, защита 
на справедливостта и проти-
вопоставяне на хегемонизма, 
равнопоставеност в отноше-
нията между държавите и от-
хвърляне но политиката на си-
лата, защита на единството и 
противодействие на разделе-
нията. В това отношение Ки-
тай е готов да работи заедно с 
всички миролюбиви и стремя-
щи се към развитие страни и 
народи, така че тази инициа- 
тива да пусне корени и даде 
плодове, да направим света ед-
но по-мирно, безопасно и прос-
периращо място. 

Развитие, а не упадък. 
Развитието е вечна тема 

за човешкото общество. В 

момента последиците от пан-
демията и кризата в Украйна 
се преплитат и застъпват, во-
дейки до нарушаване на гло-
балната производствена вери-
га, продължаващ ръст на цени-
те на суровините и по-крехка 
международна валутно-финан-
сова система. И всичко това 
хвърля сянка върху развитието 
на различни страни, като сред 

потърпевшите е Централна и 
Източна Европа, включител-
но България. Миналата годи-
на председателят Си Дзинпин 
предложи пред Общото събра-
ние на ООН своята Инициати-
ва за глобално развитие, а по 
време на неотдавнашния Диа-
лог на високо равнище по въ-
просите на глобалното разви-
тие лидерите на държавите с 
нововъзникващи пазари и раз-
виващи се страни размениха 
мнения по такива важни въ-
проси като укрепване на гло-
балното сътрудничество в име-
то на развитието и ускоряване 
реализацията на Дневния ред 
на ООН за устойчиво развитие 
до 2030 г. Обсъдени бяха ам-
бициозни планове за сътрудни-
чество, насочено към развитие, 
и бе постигнат широк и важен 
консенсус по редица въпроси. 
Като най-голямата развиваща 
се страна в света, Китай е го-
тов да споделя активно свои-
те знания и опит в областта 
на развитието и да предприе-
ме серия от прагматични мер-
ки, за да превърне своя иконо-
мически ръст във възможност 
за целия свят, давайки по този 
начин нов принос в глобално-
то развитие. 

Откритост, а не затваряне. 
Икономическата глобализа-

ция е обективно изискване за 
повишаване на производител-
ността и непреодолима исто-
рическа тенденция. От извест-
но време обаче тя се сблъсква 
с трудности и пречки. Някои 

страни се стремят към “раз-
деляне” и “ограждане със сте-
ни”. Като цяло международ-
ната общност е обезпокоена, 
че ако това продължи и в бъ-
деще, световната икономика 
неизбежно ще се разпадне на 
изолирани един от друг реги-
они. Сблъсквайки се с ръст на 
протекционизма, Китай в про-
дължение на четири последова-

телни години провежда изло-
жения за внос, разширявайки 
последователно откритостта си 
по всеобхватен начин и отва-
ряйки пазара си с по-къс нега-
тивен списък за достъп на чуж-
ди компании, по-добра бизнес 
среда и по-високи стандарти на 
институционална откритост. 
През последните години мно-
го страни изразяват желание да 
се присъединят към механизма 
за сътрудничество на БРИКС 
и председателят Си Дзинпин 
за пореден път приветства те-
зи съмишленици, стремящи 
се към по-скорошно влизане 
в групата. Съгласно Пекинска-
та декларация, която бе при-
ета на срещата на върха, ли-
дерите се договориха да про-
дължат да насърчават диалога 
със страните от периферията 
на БРИКС и сътрудничество-
то във формата БРИКС+, как-
то и да подкрепят процеса на 
разширяване на членовете на 
групата посредством дискусии, 
демонстрирайки по този на-
чин нейната жизненост и сил-
на привлекателност на откри-
тия и инклузивен механизъм 
за сътрудничество. 

Сътрудничество, а не 
конфронтация. 

Председателят Си Дзинпин 
използва веднъж метафората, 
че всички страни се намират 
в големия кораб на тяхната 
споделена съдба и за да пре-
минат през бурите и вълни-
те към по-доброто бъдеще, те 
трябва да действат заедно. И е 

недопустимо да се опитват да 
изхвърлят някого посред океа-
на. В условията на множество 
различни заплахи пред сигур-
ността, държавите трябва да 
останат заедно и да си сътруд-
ничат, а не да се борят поеди-
нично. Ние трябва да укрепва-
ме международната солидар-
ност в борбата с пандемията 
и да подобряваме управление-
то на глобалното здравеопазва-
не. Необходимо е да засилваме 
координацията на макроиконо-
мическите си политики, така 
че да не допуснем забавяне или 
дори прекъсване на процеса на 
глобално възстановяване, а го-
лемите развити страни трябва 
да провеждат отговорна иконо-
мическа политика, така че да 
бъдат избегнати странични не-
гативни последици. Трябва да 
се борим заедно с тероризма, 
който е общ враг на човечест-
вото, и да работим за създава-
нето на справедлива, обща и 
взаимноизгодна международна 
система за ядрена безопасност. 
Трябва да съдействаме за усъ-
вършенстване на реда и пра-
вилата в открития океан, по-
лярните райони, космическото 
пространство и интернет, как-
то и да прилагаме обща кон-
цепция за глобално управле-
ние за предотвратяване и раз-
решаване на дилеми в област- 
та на сигурността.  

От началото на тази годи-
на, сблъсквайки се със слож-
ни и трудни условия вътре в 
страната и в чужбина, Ки-
тай продължава да се стре-
ми към координираност на 
противоепидемичните мерки 
и социално-икономическото 
развитие и реагира енергич-
но на различни предизвика-
телства. През втората полови-
на на годината в страната ни 
ще се проведе 20-ият конгрес 
на Комунистическата пар-
тия на Китай, който ще очер- 
тае плановете за развитие през 
следващия етап. Независимо 
от безпрецедентните глобални 
промени, промените във вре-
мето и историята и все по-се-
риозните фактори на неста-
билност и липса на сигурност 
в международната ситуация, 
темите на нашата епоха ка-
то мира и развитието оста-
ват непроменени, също както 
непроменения стремежът на 
всички хора към по-добър жи-
вот. Китай е готов да работи с 
всички страни за поддържане 
на реалната многостранност, 
ще следва неотклонно духа на 
БРИКС на откритост, търпи-
мост, сътрудничество и вза-
имна изгода, ще съдейства за 
установяването на високока-
чествено партньорство, нова 
ера за глобално развитие и ще 
даде своя принос в изгражда-
нето на общност на споделена 
съдба за човечеството.

Н. Пр. Дун СяоДзюН,  
посланик на КНР  
в България 

Президентът Си Дзинпин председателства 14-ата среща на върха на БРИКС
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С директора на Центъра 
за насърчаване 
сътрудничеството в 
селското стопанство между 
Китай и ЦИЕ д-р Момчил 
Станишев специално за КМГ 
разговаряме за участието 
на Центъра в няколко важни 
международни инициативи, 
както и за подготовката на 
предстоящите до края на 
годината събития, свързани 
с работата му за повишаване 
доброто взаимодействието 
между Китай и ЦИЕ.

Под ръководството 
на ККП Китай 
демонстрира 
истинската 
жизненост 
на човешкото 
общество,  
казва проф. захари 
захариев  
в интервю за 
агенция Синхуа

страницата подготви  
Любомир михайЛов

итайската кому-
нистическа пар-
тия със своя-
та политика ус-
пя да извади ки-
тайския народ 

от бедността, лишенията, 
мизерията, неграмотност-
та. Това казва председате-
лят на българската Нацио-
нална асоциация „Един по-
яс, един път“ проф. Захари 
Захариев в интервю пред 
агенция Синхуа и допъл-
ни: „Под ръководството на 

К

При всяко  
посещение в Китай 
откриваш нещо ново

ККП Китай демонстрира 
„истинската жизненост на 
човешкото общество“. Кол-
кото и често да си бил в Ки-
тай, при всяко посещение 
всъщност откриваш нещо 
ново. Жизнеността е види-
ма в „динамиката на стро-
ителството“, има „сериоз-
ни промени в манталите-
та и способността на хора-
та да общуват пълноценно.“

„И все повече и повече 
имате усещането, че в Ки-
тай сте в контакт с реално 

– Д-р станишев, неот-
давна екип на ръководения 
от вас Център за сътрудни-
чество Китай – Централ-
на и източна европа взе 
участие във форума Nice to 
CEE you, който се проведе 
в китайския град Нинбо. 
моля да ни разкажете по-
вече за това интересно и 
важно събитие.

– В началото на юни 
екипът на ЦНСССКЦИЕ 
се включи виртуално във 
форума Nice to CEE you 
Ningbo Festival for Promoting 
China-CEEC Trade and Co- 
operation, което замести 
като събитие отложеното 
участие в Международна-
та изложба на стоки и ус-
луги от Китай и страни-
те от Централна и Източ-
на Европа, планирано да 

Добра основа за успешно сътрудничество 
между Китай и страните от ЦИЕ

се осъществи в периода 17 - 
22 май т. г. също в Нинбо.

Участието във фору-
ма е залегнало в плана за 
дейността ни, като в съби-
тието се включиха, както 
следва: г-н Ли Гуандин – 
зам.-кмет на град Нинбо, 
Н. Пр. Душан Бела – по-
сланик на Република Сло-
вакия в КНР, г-н Влади-
слав Спасов – генерален 
консул на Република Бъл-
гария в Шанхай, г-н Силард  
Бола – генерален консул на 
Унгария в Шанхай, г-н Джан  
Ядун – директор на Ningbo 
CEEC Expo, г-н У Женпин – 
директор на Бюрото за раз-
витие на търговията на Ми-
нистерството на търговията 
на КНР, г-н Шъ Чичи – за-
местник генерален дирек-
тор към Министерството 

съществуващо, активно, жи-
веещо в реални измерения 
гражданско общество“, из-
тъкна 72-годишният мъж, 
който е направил повече от 
10 посещения в Китай през 
периода 1988 – 2020 година.

„ККП е истинска народ-
на партия, която се фоку-
сира върху интересите, въз-
гледите и творческия им-
пулс на различни кръгове 
от китайското общество, 
което позволява на всички 
хора да бъдат обединени от 

обща визия за развитие и 
разбира се от общ интерес. 
Структурата на китайска-
та политическа система ве-
че се е превърнала в „при-
мер за пълноценна демокра-
ция“ и обществото, основа-
но на принципите на социа-
лизма, има една-единстве-
на цел: „благосъстоянието 
и най-благоприятните ус-
ловия за развитие както на 
индивида, така и на соци-
алния организъм като цяло. 
ККП със своята политика 

успя да извади напълно ки-
тайския народ от бедност-
та“, отбелязва още той.

Всеки член на китайско-
то общество може да се 
чувства като пълноправен 
гражданин на тази страна, а 
ККП е в състояние да „да-
де на всеки китайски граж-
данин достатъчно причи-
ни да се чувства безкрайно 
горд, че е представител на 
една наистина велика на-
ция, велика страна“, завър-
ши проф. Захариев.

на търговията на КНР 
към провинция Джъдзян,  
г-жа Мира Лесяк – ръко-
водител на консулството 
на Република Словения в 
Шанхай. В рамките на фо-
рума се проведоха редица 
срещи между представи-
тели на бизнеса, браншо-
ви организации и инсти-
туции от ЦИЕ и Китай в 
различни сектори.

В конференцията участ-
ваха и китайски компании, 
които проявяват интерес 
за сътрудничество в облас-
тта на хранително-вкусова-
та промишленост и селско-
то стопанство с представи-
тели на бизнеса от страни-
те от ЦИЕ, което ни да-
ва добра база за нови съв-
местни бизнес инициативи.

– Други интересни съ-
бития, в които Центърът е 
участвал наскоро и които 
са важни за сътрудничест-
вото на страните от регио- 
на с Китай?

– Много важно събитие 
беше отбелязването през 
април т. г. на 10-годишни-
ната от създаването на ини-
циативата 16+1, което е Ме-
ханизмът за сътрудничест-
во между страните от Цен-
трална и Източна Европа и 
Китай. Предвиждаме и по-
редица от нови инициати-
ви по повод на тази важна 

годишнина и през есента.
Друга важна според нас 

инициатива бе участието 
на ЦНСССКЦИЕ със свой 
щанд (16 - 18 юни) в Бал-
канския международен ви-
нен фестивал (The Balkans 
International Wine Festival) 
в София. Събитието фоку-
сира вниманието на меж-
дународната винена общ-
ност към този богат ви-
нен и географски регион. 
По време на фестивални-
те дни ЦНСССКЦИЕ под-
готви промоционално ви-
део, което съдържа интер-
вюта с участниците в из-
ложението. Видеото ще бъ-
де разпространено и пред-
ставено пред партньори на 
Центъра от Китай – компа-
нии, институции и органи-
зации. Центърът извърши 
и анкетно проучване, което 
цели да се проучи инфор-
мираността на винопроиз-
водителите от Балканския 
международен винен фест 
за възможността им да раз-
виват бизнес с Китай.

– Какво предвиждате 
до края на годината като 
събития, организирани от 
Центъра, които ще допри-
несат за задълбочаване на 
сътрудничеството между 
Китай и Цие?

– За ноември т. г. сме 
предвидили организирането 

на Международна науч-
но-практическа конферен-
ция по случай десетата го-
дишнина на Инициатива-
та за Механизма за сътруд-
ничество между Китай и 
ЦИЕ. Конференцията ще 
покрие широк кръг от те-
ми, като ще се презенти-
рат добри практики между 
различните страни, пред-
ставени от академичните 
среди и бизнеса. Отделни 
тематични сесии ще разгле-
дат икономическите, сел-
скостопанските, правните 
и културните взаимоотно-
шенията между страните 
от ЦИЕ и Китай. Конфе-
ренцията ще се проведе в 
Ректората на Софийския 
университет „Св. Климент 
Охридски“, като подробно-
стите ще представим в хо-
да на подготовката на кон-
ференцията.

Друг проект, по който 
ЦНСССКЦИЕ работи, е 
свързан с популяризира-
нето на младежкото пред-
приемачество в областта на 
селското стопанство както 
в България, така и в регио- 
на на ЦИЕ, който ще да-
де и солидна основа за бъ-
дещи колаборации и с ки-
тайски партньори.
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П
екин обяви серия от мерки в 
опит да стимулира възстано-
вяване на потреблението. Те 
се включват купони за ресто-
ранти на стойност 100 мили-
она юана (14,9 милиона дола-

ра) както онлайн, така и офлайн от юли, 
за да бъде подкрепен секторът. 

Финансирането на купоните ще си 
поделят местните власти и платформи-
те за онлайн поръчка на храна. 

Ще бъдат пуснати също ваучери на 
обща стойност 30 милиона юана за край-
градски туризъм, които ще са валидно 
от юли до края на септември. 

Пекин също така се надява да заси-
ли интереса към пазара на автомобили 
с редица мерки, както и ще стартира 

инициативи за стимулиране на онлайн 
потреблението, посещенията на култур-
ни събития и спортни зали.

Пекин обяви мерки в подкрепа  
на потреблението

В
ъпреки отслаб-
ването на ико-
номическата ак-
тивност от март 
насам заради по-
следната вълна 

на COVID-19 и промените 
в международната среда, 
Китай вероятно ще регис-
трира положителен растеж 
през второто тримесечие 
и икономиката ще се въз-
станови през следващите 
месеци, след като пълният  
пакет от стимулиращи мер-
ки влезе в сила.

Печалбите на промиш-
лените предприятия се сви-
ха с по-бавни темпове през 
май, тъй като огнищата на 
COVID-19 намаляха и там 
започна постепенно въз-
обновяване на производ-
ството след април, когато 
бе регистриран най-сериоз-
ният спад от март 2020 г.,  
според данни от Национал-
ното статистическо бюро от 
понеделник.

Данните на Бюрото по-
казват, че печалбите в про-
мишлеността са намалели с 
6,5% на годишна база през 
май в сравнение с нама-
лението от 8,5%, отчете-
но през април. За периода 
януари-май печалбите на 
индустриалните фирми са 
нараснали с 1% на годиш-
на база в сравнение с 3,5% 
ръст през първите четири 
месеца на 2022 г., отчете 
още статистиката.

Джу Хун, старши статис-
тик в Бюрото, казва, че по-
добряването на печалбите 
в индустрията се дължи на 

ефективните мерки на пра-
вителството за ограничава-
не на епидемията, възобно-
вяването на работа и нор-
мализиране на логистиката. 
По думите му обаче секто-
рът е изправен пред увели-
чаващ се натиск от растя-
щите разходи и призова за 
повече усилия за прилага-
не на съществуващите мер-
ки за стабилизиране на ин-
дустрията и подпомагане на 
предприятията да преодо-
леят трудностите.

Ин Юе, анализатор в 
шанхайската компания за 
търговия с ценни книжа 
„Хунта“ (Hongta Securities), 
подчертава значителното 
подобрение на индустри-
алните печалби в региони, 
които бяха силно засегнати 

индустриалната продукция 
с добавена стойност, така 
и инвестициите в дълго-
трайни активи са се подо-
брили през май след сви-
ването от април, тъй като 
въздействието на ограни-
чителните мерки, свърза-
ни с COVID-19, отслабва в 
повечето части на Китай.

„Очакваме растежът 
да се увеличи значително 
през юни след стабилизира-
не през май, а веригите за 
доставки да се нормализи-
рат през третото тримесе-
чие, като правителствени-
те стимули ще играят ре-
шаваща роля за повиша-
ване на вътрешното търсе-
не през втората половина 
на годината“, обяснява той.

„Правителството пред-
стави множество стимули, 
включително тези, посоче-
ни в годишния доклад за 
работата му от март и но-
вия пакет от 33 мерки, обя-
вени през май. Очакваме 
инфраструктурните инвес-
тиции да поемат основната 
тежест в подкрепа на рас-
тежа през втората полови-
на. Очакваме все още и на-
маление на лихвените про-
центи през третото триме-
сечие, тъй като широкооб-
хватното парично облекча-
ване чрез намаляване на 
лихвите може да бъде ефек-
тивно за стимулиране на 
растежа“, добавя той.

Джу Дзиенфан, главен 
икономист в компанията 
за търговия с ценни книжа 
CITIC Securities, оценява ви-
соко последните 33 мерки 
на правителството за ця-
лостно стабилизиране на 
икономиката, като посочи, 
че очаква те да доведат до 
значително възстановява-
не през втората половина 
на годината.

Въпреки че трябва да се 
справя с множество източ-
ници на натиск в кратко-
срочен план, Китай ще ос-
тане страната с най-голям 
принос към глобалния ико-
номически растеж, като се 
имат предвид неговият по-
тенциален темп на увеличе-
ние от над 5 процента през 
периода 2021 – 2025 г., бога-
тият пазар на работна ръка 
и ключовата роля на стра-
ната в глобалните търгов-
ски и индустриални вери-
ги. В резултат на по-сил-
ната правителствена под-
крепа за стабилизиране на 
растежа, БВП на Китай ще 
нарасне леко през второ-
то тримесечие, смята Джу 
Дзиенфан. „БВП вероятно 
ще нарасне с около 6% през 
третото и четвъртото три-
месечие, а за цялата годи-
на може да достигне близо 
5%“, се посочва в скорошен 
доклад на екипа на Джу за 
икономическите перспек-
тиви на Китай за втората 
половина на 2022 г.

Експерти очакват ускоряване на китайското 
икономическо възстановяване

печалбите на индустриал-
ните фирми в Шанхай и 
провинциите Дзянсу, Дзи-
лин и Ляонин е намаляло 
с над 20 процентни пунк-
та в сравнение с предход-
ния месец.

Редица икономически 
показатели показват по-
добрение през май поради 
по-силната държавна под-
крепа и по-разхлабените и 
адаптивни противоепиде-
мични мерки. От всички-
те 41 индустриални сектора 
през месец май 20 отчитат 
годишен ръст на печалбата 
или намаляване на свива-
нето й, докато 5 са успели 
да обърнат тенденцията от 
спад към нарастване.

Благодарение на мерките 
за подкрепа и сравнително 

сектор през май.
Пределните печалби на 

сектора за производство на 
оборудване също отчетоха 
значително подобрение в 
сравнение с април, по-до-
бри приходи имат и про-
изводителите на стоки за 
широка употреба, отбеляз-
ва Джу, като обаче преду-
преждава, че въпреки те-
зи положителни промени, 
предвид относително сла-
бата база на възстановя-
ването и променящия се 
международен пейзаж, все 
още има много несигурност 
пред устойчивостта на пе-
чалбите на индустриалния 
сектор.

Официалните данни по-
казват, че ключовите ико-
номически показатели на 
Китай са се подобрили 
през май. Промишленото 
производство с добавена 
стойност например обър-
на спада през април и от-
чете ръст на годишна ба-
за. Министерството на ин-
дустрията обеща да се фо-
кусира върху стабилизира-
не на индустриалните ве-
риги и да засили подкре-
пата за малките и средни-
те предприятия.

Според Джън Хоучън 
от компанията за търго-
вия с ценни книжа „Ин-
да“ (Yingda) въз основа на 
инерцията от май е много 
вероятно китайските про-
мишлени фирми да отчетат 
по-добри печалби през юни.

Позовавайки се на дан- 
ните на Националното 
статистическо бюро, То-
ми У, водещ икономист 
в мозъчния тръст „Окс-
форд Икономикс“ (Oxford 
Economics), казва, че както 

Икономическото възстановяване на Китай се 
очаква да набере скорост през втората половина на 
годината, след като растежът се стабилизира през 
май и очакванията са правителството да продължи 
усилията за поддържането му през цялата година в 
разумни граници с по-целенасочени и ефективни 
мерки, смятат икономисти и анализатори.

от епидемията, като каз-
ва, че някои основни ико-
номически показатели ве-
роятно ще се върнат към 
нивата отпреди COVID-19 с 
облекчаването на противо-
епидемичните мерки.

Според националната 
статистика свиването на 

високите цени, енергийни-
ят сектор отбеляза скок на 
печалбите през май. Тези 
на производителите на въ-
глища, нефт и природен 
газ се увеличиха повече от 
два пъти, допринасяйки с 
9,5% в общия ръст на пе-
чалбата на индустриалния  
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Карстът е уникална форма, която се среща в 
райони, където меки скали и почви се смесват с 
по-твърд камък. С течение на времето меката 
скала се разтваря, оставяйки по-твърдите 
камъни в необичайни формации. Известен с 
богатите си и разнообразни релефни форми, 
Южнокитайският карст предлага най-добрите 
примери за тази топография в Китай и света. 
Тя разкрива несравними черти на тропическия и 
субтропичния терен. 

окривайки площ 
от 176,228 хекта-
ра, Южният ки-
тайски карст е 
съставен от се-
дем зони, раз-

пръснати в четири провин-
ции и общини, включител-
но Шълин (Каменна гора), 
Либо, Улун, район Гуей- 
лин, Дзинфошан, Шъбин 
и Хуандзян. Първите три 
са вписани в Списъка на 
световното природно на-
следство на ЮНЕСКО през 
юни 2007 г., а останалите – 
през юни 2014 г.

Южнокитайското кар-
стово световно наследство 
крие разнообразието от 
грандиозни и емблематич-
ни континентални карстови 
пейзажи, включително кар-
стови кули (фънлин), върхо-
ви карстови (шълин) и ко-
нусовидни карстови (фънг- 
кън), както и други кар-
стови феномени като Тън-
кън карст (гигантски доли-
ни), планински маси и де-
филета. Теренът включва и 

много големи пещерни сис-
теми с богати спелеоложки 
находища. Карстовите осо-
бености и геоморфологич-
ното разнообразие на Юж-
нокитайския карст са при-
знати за едни от най-добри-
те в света. 

Районът може да се раз-
глежда като глобален тип 
за трите типа карстови сце-
ни – фънлин, фънгкун и 
шъилин. Пейзажът също 
така запазва по-голямата 
част от своята естествена 
растителност при сезонни-
те промени и допринася 
за изключителната естети-
ческа стойност на района. 

Резерватът съдържа най- 
зрелищната, научно зна-
чима поредица от карсто-
ви релефни форми и пей-
зажи в Южен Китай от ви-
сокото вътрешно плато до 
низините и представлява 
най-престижният пример 
на влажния тропически и 
субтропичен карст – един 
от най-големите пейзажи 
на планетата ни. 

Разнообразните пейзажи  
на Южнокитайския карст 

Каменна гора Шълин
Тя се отличава с много-

образни каменни образува-
ния, известни като Камен-
ната гора. 

Каменната гора е и 
единственият карстов пей-
заж в света в субтропично 
плато и се радва на слава-
та на „Първото чудо на све-
та“. Представителна живо-
писна местност за Шълин 
е гората от камък Нагу, ха-
рактеризираща се с карсто-
ва „река“, образувана от до-
ломитни скали.

Карст Либо
Той е известен със свои-

те конусовидни и куло-
образни образувания, кои-
то населяват много от жи-
вописните райони. В Ли-
бо има необятни планини, 
кристални поточета, кас-
кадни водопади, различни 
растения и животни. Ней-
ното езеро Мандаринска 
патица е единствената во-
дна гора в карстовия пей-
заж на тази географска ши-
рина в света, където растат 
над 10 вида ценни дървета. 

Природната формация

Маолан карст 
е прекрасна карстова еко-
система с много биоразно-
образие. В природозащит-
ната област е запазена пър-
вичната субтропична кар-
стова гора. Благоприятна-
та природна среда прави 
тази живописна местност 
идеално местообитание за 
хиляди редки и застраше-
ни животни.

Улун карст
Улун се характеризира 

със своята специална пе-
щерна система, огромни 

Гуеилин карст е известен  
със своя хълмист пейзаж

Красивите пейзажи  
край река Ли, Гуеилин карст

П
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естествени каменни аркови 
мостове и ерозирали тянкен 
(гигантски форми от варо-
вик), както и дълбоки пук-
натини. Той се състои от 
три живописни зони: пеще-
рата Фужун, три природни 
моста и Хоупин тиенкън. 

Гуеилин карст
Покривайки площ от 98 

квадратни километра, Гу-
еилин карст е най-извест-
ната област с хълмисти го-
ри и хълмисти клъстери. Тя 
обхваща две части, една-
та край река Ли и друга-
та – Путао. 

От двете страни на ре-
ка Ли се издигат много ка-
менни колони в привидно 
подредена форма и покри-
ти със зелени храсти.

Дзинфошан карст
Намиращ се в община 

Чунцин, пейзажът на Дзин-
фошан карст е известен с 
пет чудни гледки. Пла-
нинската зона е белязана 

с ефектна стръмнина, ги-
гантски пещери лежат под 
земята, разкриващи хидро-
геологията на района на 
Дзинфошан. Карстовете из-
обилстват от различни ре-
лефни форми като падини, 
каменна гора, водопади, до-
лини, редки и застрашени 

благодарение на тектонич-
ното издигане на платото 
Цинхай в Тибет. Той се е 
превърнал в интегрирана 
тропическа и субтропична 
карстова екосистема. Това 
е от голямо значение при 
изучаването на геоложка-
та еволюция.

Улун се отличава с огромните естествени 
каменни мостове и ерозирали форми от варовик

Гигантски доломити  
в Шълин

Либо карст е известен 
със своите конусовидни 

образувания

Природната формация 
Маолан карст

растителни и животински 
видове.

Шъбин карст
Намира се в окръг Ши-

бин, в източна провинция 
Гуейджоу, и е най-извест-
ният познат и зрял кар-
стов доломит в тропиче-
ската и субтропичната зона 
на света. Стръмни скали, 
стръмни долини и изобил-
на флора оформят уникал-
ната екосистема на мест-
ността Шъбин.

Хуандзян карст
Разположен в северо-

западната част на Гуан-
си-джуанския автономния 
регион, местността Хуан- 
дзян се простира от висо-
ко плато до по-ниска хъл-
миста местност. Тук гъсто 
разположените групи пира-
мидални върхове се изди-
гат над посетителите. Сце-
ната от птичи поглед е осо-
бено прекрасна. Мястото 
има уникална научна и ес-
тетическа стойност.

Геологически, Южноки-
тайският карст се развива 
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ГЕоПолитика

Политиката „Една държава,  
две системи“ постигна 
общопризнати успехи в Хонконг

П
рез последните 
25 години с под-
крепата на кон-
тинентален Ки-
тай и усилията 
на различните 

обществени кръгове прила-
гането на политиката „Ед-
на държава, две системи“ 
в Хонконг постигна общо-
признати успехи. Това зая-
ви китайският председател 
Си Дзинпин на тържествата 
по случай 25-ата годишни-
на от завръщането на Хон-
конг в Китай и церемонията 
по встъпването в длъжност 
на шестия управител на ки-
тайския спецрайон.

През 1997 г. в 0:00 ч. на 
1 юли китайското правител-
ство възстанови властта си 
над Хонконг и бе въведена 
политиката „Една държа-
ва, две системи“. През из-
миналите 25 години спецра-
йонът успя да се справи с 
различните предизвикател-
ства. Статутът му на меж-
дународен финансов, кора-
боплавателен и търговски 
център укрепна. Жители-
те на Хонконг се ползват с 
небивали в миналото демо-
кратични права и свободи, а 
благосъстоянието им расте.

Основното в политиката 
„Една държава, две систе-
ми“ е поддържането на су-
веренитета, сигурността и 
интересите за развитие на 
Хонконг. „Централното пра-
вителство има право на все-
странно управление в спе-
циалния административен 
район, което е източник на 
високата автономия на Хон-
конг. Заедно с това ЦК на 
ККП напълно зачита и ре-
шително поддържа висока-
та автономия на спецрайона 
съгласно законите. Властта 
трябва да е в ръцете на па-
триотите. Защитата на пра-
вото на управление е имен-
но защита на просперите-
та и стабилността, както и 
реалните интереси на 7-ми-
лионното хонконгско насе-
ление“, заяви Си Дзинпин. 
Така китайският лидер ана-
лизира връзката между „Ед-
на държава“ и „две систе-
ми“, което предоставя насо-
ка за създаването на благо-
приятна политическа обста-
новка. От влизането в си-
ла на Закона за национал-
ната сигурност на Хонконг 
до усъвършенстването на 
законодателната система 
на спецрайона и въвежда-
нето на принципа Хонконг 

Още по-светло 
бъдеще очаква 
спецрайона, 
прогнозира 
англоезичният 
китайски вестник 
„Чайна дейли“ 

да се управлява от патрио-
ти – политиката „Една дър-
жава, две системи“ обога-
тява и развива спецрайона.

„Централното правител-
ство се ангажира с всич-
ки сили да реализира по-
литиката „Една държава, 
две системи“ и искрено се 
стреми към благоденствие-
то на Хонконг.“ Жителите 
на спецрайона са единодуш-
ни в това отношение. Един-
ствено чрез тази политика 
Хонконг ще запази дълго-
срочния просперитет и ста-
билност и ще допринесе за 
модернизацията на страна-
та, отбелязва в коментар за 
25-годишнината от възста-
новяването на властта на 
правителството на КНР в 
Хонконг Радио Китай за 
чужбина. 

Всички китайски ме-
дии отделят голямо мяс-
то на събитията, свързани 
с отбелязването на 25-ата 
годишнина от завръщането 
на Хонконг в Китай и бъде-
щето на специалния адми-
нистративен район (САР).

Още по-светло бъдеще 
очаква Хонконг след 25 го-
дини успех, прогнозира в ре-
дакционна статия англое-
зичният китайски вестник 
„Чайна дейли“. В статията 
се подчертава, че за жите-
лите на Хонконг и всички 
останали, които му жела-
ят доброто, нищо не мо-
же да бъде толкова успо-
кояващо, колкото обеща-
нието на президента Си 
Дзинпин за „запазване на 
уникалния статут и пре-
димства на Хонконг“, кое-
то той направи в речта си 
на церемонията по пола-
гане на клетва за шестия 
мандат управляващ екип на 

специалния администрати-
вен район Хонконг в деня, 
в който  градът отбеляза 
25-годишнината от завръ-
щането си в родината след 
продължителен период на 
британски контрол. 

Без значение е колко 
упорито ненавистниците 
на Китай на Запад се опит-
ват да опетнят Хонконг, за 
да провалят социално-ико-
номическото развитие на 

града като част от техния 
план да спрат възхода на 
Китай. Противно на твър-
денията на тези западни по-
литици макиавелисти и ме-
дии, Хонконг постоянно пе-
чели призови места в гло-
балните класации. Напри-
мер Индексът за върховен-
ство на закона на Проек-
та за световно правосъдие, 
водещ източник на незави-
сими, автентични данни за 

ситуацията с върховенство-
то на закона в 139 държа-
ви или юрисдикции, класи-
ра Хонконг на 19-о място в 
своя списък за 2021 г.

Годишникът за световна-
та конкурентоспособност за 
2022 г. класира Хонконг на 
5-о място от 63-те най-кон-
курентоспособни икономи-
ки, преди Съединените ща-
ти (10-о място), Германия 
(15-о място) и Великобри-
тания (23-то място). 

Институтът „Фрейзър“ в  
Годишният доклад на ико-
номическата свобода на све-
та за 2021 г. отново класи-
ра Хонконг като най-сво-
бодната икономика в све-
та. И индикаторите за све-
товно управление на Све-
товната банка за 2021 г. 
поставят Хонконг на 15-о  
място в списъка от 209 дър-
жави/юрисдикции в катего-
рията „контрол на коруп-
цията“ и на второ място в 
Азия.

„Чайна дейли“ посочва, 
че тези факти, заедно с мно-
го други, помогнаха за дви-
жението на Хонконг към 
по-голям просперитет и ус-
пехи, включително към за-
пазване на статута му на 
водещ световен финансов, 
търговски и корабен цен-
тър след Ню Йорк и Лон-
дон. И това беше възможно, 
защото САР следва принци-
па „Една държава, две сис-
теми“, който, както заяви 
президентът Си, ще продъл-
жи, тъй като няма причина 
да се променя „проверената 
с времето добра система“.

Жителите на Хонконг не 
се нуждаят от „солидарност-
та на Вашингтон с наро-
да на Хонконг“. Единстве-
но им трябва Вашингтон 
да спре да си навира носа в 
делата на града, защото те 
са вътрешни работи на Ки-
тай, изтъква „Чайна дейли“. 
Вестникът напомня, че жи-
телите на Хонконг със си-
гурност не се нуждаят също 
и от приказките на британ-
ския премиер Борис Джон-
сън, че „не се отказва“ от 
Хонконг, тъй като Обеди-
неното кралство няма ни-
каква юрисдикция над САР.

Стоейки на по-здрава 
институционална основа 
след големи институцио-
нални реформи през по-
следните две години, Хон-
конг е предприел ново пъ-
туване към по-голямо раз-
витие и слава, основаващо 
се на подкрепата на цен-
тралното китайско прави-
телство и усилията на жи-
телите на Хонконг. Наис-
тина още по-светло бъдеще 
очаква Хонконг, изтъква с 
оптимизъм вестник „Чай-
на дейли“. 

На 30 юни генералният секретар на ЦК на ККП Си Дзинпин пристигна  
със съпругата си Пън Лиюен в Хонконг, където бяха сърдечно посрещнати  

от местните власти и обществеността

7-милионния град Хонконг го очаква светло бъдеще, 
прогнозираха китайските медии по повод на 25-годишнината  

от връщането му от Великобритания на Китай

Впечатляващата с архитектурата си гара Уест Коулун, откъдето 
тръгва експресният влак за Гуанджоу и Шънджън 

страницата подготви  
Любомир михайЛов
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общЕство

В

С

началото на ля-
тото в град Си-
нин, админист- 
ративен център 
на северозапад-
ната провинция  

Цинхай, експо паркът „Нан-
шан“ и други места са из-
пъстрени с красиви люля-
ци, а ароматът им се носи 
из целия град.

Град Синин е разполо-
жен в Цинхай-тибетското 
плато. Тук е студено и вет-
ровито през зимата, кли-
матът е сух и леко дъждо-
вен през пролетта, а през 
лятото UV лъчите са мно-
го силни. Затова и люляк-
ът, като градско цвете, не-
съмнено се превърна в оче-
виден избор при озеленява-
нето на древния град.

„Като цвете, предпочи-
тащо хладно време, люляк-
ът е подходящ за климата в 
Северозападен Китай. Той 
може да се сади навсякъ-
де – и в саксии, и в бутил-
ки, разходите по отглеж-
дането са ниски, устойчи-
во растение е“, представи 

лед дебюта на 
Олимпийските  
и други между-
народни игри 
скейтбордът бър-
зо набра попу-

лярност в Китай и се пре-
върна в един от най-хито-
вите спортове сред тийней-
джърите и дори по-възраст-
ни хора.

Любителят на скейтбор-
да Шъ Илун, който има 
близо пет милиона после-
дователи в социалните ме-
дии, казва, че този спорт, 
който доскоро не бе особе-
но познат на китайците, се 
радва на вълна от интерес 
и популярността му про-
дължава да нараства.

В момента Шъ Илун 
пуска по два видеоклипа 
седмично, в които показ-
ва как да изпълняват ско-
кове, обръщания и завър-
тания във въздуха с крат-
ки обяснения.

„В миналото повечето 
от последователите ми бя-
ха млади хора, а сега дори 
родителите им са фенове 
на моя канал. Много май-
ки се надяват децата им да 
могат да се занимават със 
скейтборд. От миналата го-
дина досега броят на после-
дователите ми се е увели-
чил с около 500 000“, обяс-
нява Шъ Илун.

Според данните на плат-
формата за кратки видеа 
Kuaishou броят на каналите 
за скейтборд се е увеличил 
с около 113 през първите 
пет месеца на тази година 
в сравнение с предишната.

Като хора, влезли в 

Красивата екосреда в град Синин

Скейтбордът бързо набра популярност  
не само сред тийнейджърите в Китай

от института различните 
видове люляк са се увели-
чили от първоначалните 18 
до сегашните над 100, като 
69 от тях са способни да се 
размножават. Създадена е 
база данни за люляците на 
национално ниво. Засега в 
Синин са засадени повече 

от 7,5 милиона люляка, 
което заема 70% от общи-
те дървета в града. Синин 
се превърна града с най-го-
лям брой люляци, засаде-
ни на най-голяма площ в 
Китай.

В резултат на мащабно-
то засаждане на люляци 

градът се преобрази и ста-
на по-красив. През 2021 г. 
градинската зелена площ 
тук се е увеличила с близо 
80 хектара. Средната гор-
ска площ на глава от насе-
лението достига 13 квадрат-
ни метра и зеленото покри-
тие на града е 40,5%.

Джан Дзинмей, директор 
на Института за проучва-
не на горското стопанство 
в Синин.

В разсадника на ин-
ститута могат да се видят 
най-различни люляци, чий-
то аромат се носи навсякъ-
де. Мао Ин, инженер в ин-
ститута, разказва: „С раз-
множаването на диви люля-
ци чрез присаждане и из-
вличането на висококачест-
вени гени от тях може да 
се създадат хибридни сор-
тове, които са устойчиви на 
студ, суша, болести и насе-
коми и имат по-дълъг пе-
риод на цъфтеж“.

Експо паркът на града 
е преобразувана индустри-
ална зона, където може да 
се видят повече от 20 вида 
люляци. „Всяка година от 
април до юли тук разцъф-
ват различни сортове и аро-
матът се простира в целия 
парк, много е романтично“, 
каза Джан Дзинмей.

През последните години 
благодарение на неуморните 
усилия на изследователите 

контакт със скейтборда 
по-рано в Китай, Шъ Илун 
и неговите приятели са сви-
детели на трансформация-
та на този спорт от ограни-
чена ниша в сериозна пуб-
лика.

„Когато карах скейт-
борд преди няколко годи-
ни, нямах достатъчно мяс-
то. То не бе позволено в 
парка или около блокове-
те“, спомня си той. Без тре-
ньор Шъ гледа чуждестран-
ни видеоклипове с прияте-
лите си, за да се учи. „На-
дявам се, че хората, кои-
то се интересуват от скейт-
борд, ще имат все повече и 
повече начини да се учат“, 
казва той.

През август 2016 г., след 
като Международният олим- 
пийски комитет гласува за 
включването в Олимпий-
ските игри в Токио през 

се увеличава и повече хо-
ра се заглеждат в този кра-
сив и ефектен спорт, осо-
бено младежи. Появиха се 
и професионални клубо-
ве. „Всичките ни курсове 
за хората да пробват как-
во е да карат скейтборд в 
делничните дни са запазе-
ни и има повече учители 
през уикендите. Но има-
ме редовни часове, затова 
не можем да отговорим на 
цялото търсене. Нужни са 
ни повече треньори“, каз-
ва Джан Сяомън, треньор 
в клуба URIDE.

Продажбите на скейт-
борд в платформата за елек-
тронна търговия JD.com 
скочиха с 203% по време 

2020 г. на скейтборда, този 
спорт започва да навлиза в 
полезрението на все пове-
че хора. Самата Олимпиа-
да определено изигра роля 

за засилване на популяр-
ността му.

През последните годи-
ни броят на скейт паркове-
те и залите в Китай също 

на масови промоции на 18 
юни и това също е при-
знак за нарастването на по-
пулярността на този спорт 
сред китайците.
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Усещане за бъдещето чрез археологията 
и културното наследство

ред лопатите и 
четките на ар-
хеолозите, сред 
скъпоценни-
те и мистериоз-
ни културни ре-

ликви са скрити множество 
интересни истории за ки-
тайската култура. Проследя-
вайки развитието на съвре-
менната археология в Ки-
тай, можем да станем сви-
детели на непрекъснатото 
развитие на човешката ци-
вилизация.

Археологията е ключова 
дума за музея

Откритата в руините 
Джоуюен край град Баод-
зи, провинция Шънси, ко-
лесница с четири коня е из-
вестна като „първата лук-
созна колесница“ от динас-
тия Западна Джоу. Архео-
лозите я преместиха в ла-
бораторията, опаковайки я 
по специален начин, за да 
съхранят цялата информа-
ция, доколкото е възможно.

Почистването и рес-
таврирането й отне пове-
че от три години. Външни-
ят ръб на колелата на ко-
лесницата е излят от бронз. 
Тя е украсена със сложни 
орнаменти, с лица на жи-
вотни, съдържа голям брой 
бронзови компоненти, ин-
крустирана е с тюркоаз и 
нефрит. Археолозите откри-
ха над 400 бронзови укра-
шения, повечето от които с 
десетки или дори стотици 
тюркоази, като общият им 
брой е около 10 000.

Резултатите от генетич-
ното изследване на конски-
те скелети показа, че и че-
тирите животни са били 
възрастни черни жребци, 
а от белезите по колелата 
става ясно, че колесница-
та е била използвана ряд-
ко. Затова се предполага, че 
тя е била предназначена за 
почетни караули на висо-
копоставени благородници 
от династия Западна Джоу.

В музея колесницата е 
изложена в яма, възпроиз-
веждайки мястото на архе-
ологическите разкопки.

С

Неотдавна в град Сиан, 
административния 
център на провинция 
Шънси, бе открит 
първият специализиран 
музей за археология. В 
него са изложени находки 
от дългогодишните 
археологически 
проучвания на 
Института по археология 
на провинцията, 
представени са 
процесът на работа, 
техническите методи, 
изследователските 
идеи и дисциплинарното 
развитие в сектора.

От лопатите и четките 
на археолозите до пожълте-
лите им записки, от дроно-
вете и фотографското обо-
рудване – в Археологиче-
ския музей на Шънси всяка 
изложена културна релик-
ва възпроизвежда истори-
ята на археологията в Ки-
тай и разказва за усилията 
на поколенията експерти да 
открият произхода на ки-
тайската цивилизация и да 
реконструират древния и не-
прекъснат път на развитие.

Археолозите съживяват 
историческите реликви
Защо едно незабележи-

мо малко бронзово шишен-
це предизвиква такъв инте-
рес сред посетителите? За-
щото в него се е съхраня-
вал крем за лице, предназ-
начен за мъже. Тази култур-
на реликва е била открита 
в средно голяма аристокра-
тична гробница при руини-
те Людзяуа и се предполага, 
че датира от периода Про-
лети и есени. След анали-
за бе установено, че в ши-
шенцето има остатъци от 
калциев карбонат и живо-
тинска мазнина. Археоло-
зите установили, че ком-
бинацията от тези две със-
тавки има избелващ ефект. 
Смята се, че това е най-ран- 
ният мъжки крем за лице, 
открит в Китай.

В гробницата на жена от 
периода Пролет и есен бе 
намерен пълен комплект 
кутии за бижута с гривни 

за да ги съхранят и пока-
жат в цялото им изящество.

През последните години 
археолозите откриха твър-
ди вещества или течности 
в много бронзови съдове. 
Чрез протеомния анализ 
на съвременната биология 
те установиха, че в бронзо-
вия съд от царството Цин 
от късния период на Вою-
ващите царства е имало го-
веждо месо. Въпреки че го-
веждото е претърпяло кар-
бонизация, все още ясно се 
виждат животинските влак-
на. Идентифицираните ор-
ганични киселини и нишес-
тени зърна в течността от 
бронзовата бутилка от ди-
настия Хан показват, че в 
нея е имало алкохол, кой-
то е на около две хиляди 
години.

Ако се вслушаме в ше-
пота от почвата, можем 
да разберем тайните на 
китайската цивилизация. 
Звездата на Археологиче-
ския музей в Шънси е ук-
рашението за глава на Ли 
Чуей от династия Тан. Сто-
тиците му части, използва-
ните повече от десет вида 
материали, като злато, сре-
бро, перли, слонова кост, 
нефрит и др., и техники-
те за изработката му де-
монстрират грациозния и 
изящен стил на династия- 
та. До този експонат има 

и амулети от ахат. Тези без-
мълвни културни реликви 
възпроизвеждат ярко еже-
дневието на знатните мъ-
же и жени от това време.

Археологическият ин-
ститут на провинция Шън-
си, създаден през 50-те го-
дини на миналия век, е на-
трупал повече от 200 000 
културни реликви в продъл-
жение на повече от 60 го-
дини разкопки и проучва-
ния. Археологическият му-
зей в Шънси е подбрал 4218 
групи от 5215 културни ре-
ликви, повечето от които 
обществеността вижда за 
първи път.

Вкаменелости на съвре-
менни хора са открити за 

„чекмедже“, в което посе-
тителите могат да открият 
как са били наслоени сто-
тиците части на това ук-
рашение, когато е било от-
крито в гробницата.

Археолозите първо опа-
ковали културната релик-
ва и я пренесли в лабора-
тория. След това с помощ- 
та на фотомикгрография-
та локализирали и описа-
ли всеки детайл и възста-
новили украшението слой 
по слой. То е първата ре-
конструирана подобна на-
ходка в Китай с помощта 
на научни методи и лабо-
раторни микроскопи.

първи път в пещера от па-
леолита в района на пла-
нината Цинлин, предоста-
вяйки убедителни доказа-
телства за „теорията за му-
лтирегионалния произход“ 
на днешния човек.

Използваният преди око-
ло 4000 години идиофон 
(вид малък музикален ин-
струмент) от древните жи-
тели на Шъмао е важно от-
критие за историята на ки-
тайската музика. От книга-
та на Ян Джънцин „Епита-
фия на Луо Уаншун“, коя-
то обществеността има 

възможност да види за пър-
ви път, може да се придобие 
представа за ранния стил 
на майсторите калиграфи... 
„Съживените“ културни ре-
ликви вече не са само са-
мотни експонати, а посла-
ници на културното наслед-
ство, които разказват пре-
красни истории.

Истината може да бъде 
открита в древността. През 
прекараните хилядолетия 
под земята много от култур-
ните реликви са поизгубили 
блясъка си или са повреде-
ни. Археолозите обаче, по-
добно на добри лекари, ус-
пяват да ги върнат към жи-
вота. Те използват най-но-
вите технологични средства, 
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здравЕ

О
тносно това Чън Пън, 
учен от Института за 
литература към Шан-
хайската академия на 
социалните науки, за-
яви, че китайците при-

готвят сладолед и други студени де-
серти още от династия Тан.

Разхлаждащият чай на Гъ Хун
Всяка китайска династия има 

своите разхлаждащи напитки. 
Чън Пън дава пример с династия 
Хан, когато хората добавяли към 
студената вода от кладенеца мед. 
По-късно обаче фармацевтът Гъ 
Хун съставил рецепта от билки за 
разхлаждащ чай, който освен то-
ва бил полезен за здравето. След 
това през династиите Суей и Тан 
утолявали жаждата с напитката 
„Индзъ“, която изчиствала излиш-
ната топлина и токсините от тяло-
то. Тогава обаче всички тези раз-
хлаждащи питиета били изключи-
телно скъпи.

С развитието на обществото 
през династия Сун се появили спе-
циални магазини за ледени напит-
ки. Днес те могат да се видят на 
известната класическа картина на 
художника Джан Дзъдуан от ди-
настия Сун „Градът на празника 
Цинмин“.

По-късно през династия Се-
верна Сун разхлаждащите напит-
ки вече били по-евтини и достъп-
ни за народа. Те по принцип били 
сладки или кисели на вкус и в тях 
имало съставки като боб мунг или 
сок от личи. Към напитките чес-
то се добавял и лед, за да се по-
добри вкусът. През династия Юж-
на Сун те били именувани с кра-
сиви имена, като „Сливови цвето-
ве в снега“ или „Бобов сок в сне-
га“. Историческите материали со-
чат, че в онези времена на паза-
ра се продавали различни видове 

Ледените напитки и десерти 
в Древен Китай

„Ако искате да се чувствате комфортно вкъщи през лятото, 
трябва да имате климатик, интернет и диня.“ Това е желанието 
на мнозина в горещите летни дни. На много места в Китай 
температурите вече се качиха и дойде време за сладоледите и 
разхлаждащите напитки. В наши дни студените питиета и храни са 
много популярни през лятото, но тази традиция в Китай всъщност 
съществува от дълбока древност. 

определя като една от най-старите 
класически китайски литературни 
творби. Тогава събирали леда през 
втория лунен месец, а на следва-
щия го складирали в ледените из-
би. Този процес бил скъп и изис-
квал да се спазват строги правила, 
затова само императорът и високо-
поставените особи можели да си го 
позволят. Поради тази причина в 
древността ледът през лятото бил 
много ценен, дори понякога бил 
използван като императорски по-
дарък или награда. За граждани-
те той става достъпен при динас-
тия Тан. Тогава се появяват търго-
вци, които имали свои ледени из-
би. Цената на леда обаче продъл-
жавала да е висока, затова обик-
новените хора все още не можели 
да си го позволят. Тя става по-дос-
тъпна в края на династията, кога-
то започва да се използва селитра 
при производството му.

Според Чън Пън нравите и оби-
чаите имат силна наследствена ха-
рактеристика. Билковият чай и сту-
дените десерти са познати на хо-
рата от дълбока древност. „Много 
от днешните ни обичаи, свързани 
с храненето, са с дълга история“, 
уверен е той.

аскоро китайски учени 
откриха, че компонент 
в бергамота има инхи-
биторен ефект върху ин-
фекцията с SARS-CoV-2 
на клетъчно ниво.

Ръководеното от Уханския ин-
ститут по вирусология към Ки-
тайската академия на науките про-
учване предоставя доказателства, 
че бергамотинът, който е естест-
вен биоактивен компонент на цит-
русовия плод, е потенциален инхи-
битор на SARS-CoV-2 и двата му 
нови варианта Алфа и Бета в чо-
вешките клетки и при златистия 
сирийски хамстер.

Резултатите от проучването са 
публикувани в списание Antiviral 
Research.

Бергамотинът се намесва в мно-
жество стъпки от жизнения цикъл 
на вируса, като блокира навлиза-
нето му в клетките гостоприем-
ници, обясняват учените.

Проучванията върху животни 
са показали, че пероралното при-
емане на бергамотин от злати-
сти сирийски хамстери в дози от  
50 мг/кг и 75 мг/кг намалява при-
съствието на вируса в носните кос-
ти и белодробните тъкани. 

Причинените от SARS-CoV-2 
увреждания на белите дробове и 

Н

Бергамотът може да 
предотврати навлизането 
на SARS-CoV-2 в клетките

загубата на тегло също са пока-
зали облекчение при лечението.

Освен това направените по-ран-
ни проучвания са показали, че 

бергамотинът е ефективен при ле-
чението на различни злокачест-
вени тумори, включително рак  
на стомаха.

разхладителни напитки.
При династиите Мин и Цин 

разнообразието се увеличило. Ос-
вен обикновените сокове от кисе-
ли сливи или диня се появила и 
газирана напитка, която била из-
вестна като „холандска вода“.

Древната форма  
на съвременните  
студени десерти

Сладоледът е може би най-вкус-
ният летен десерт. А знаете ли как 
е изглеждал в древността?

Чън Пън обясни, че най-близък 
до него е студеният десерт „Сушан“ 
от династия Тан. Технологията за 
приготвянето му била малко слож-
на. Първо вид млечен продукт се 
затоплял, докато почти се разто-
пи и омекне, след което се поста-
вял върху чинията, като бавно се 
изливал във формата на плани-
на. След това се оставял да зам-
ръзне в ледена изба. За по-добър 
вкус и форма готвачите го укра-
сявали или боядисвали в червено 
или зелено.

През династия Сун бил попу-
лярен и „Леденият крем“, който 
представлявал натрошен захаросан 
лед с млечни продукти. Имало и 
още един вид леден десерт, който 
се приготвял през зимата, като се 
смесвали вода, захар и желатин и 
се оставяли на съхранение в леде-
ната изба.

Освен сладоледа в Древен Ки-
тай популярен десерт били и „снеж-
ните топчета“. За тях се спомена-
ва в една книга от династия Сун, 
която описва живота в китайската 
столица. Те се приготвяли от под-
сладена бобена паста и се слага-
ли в ледена вода.

За поетите всичко наоколо мо-
же да бъде вдъхновение, дори раз-
хлаждащите напитки. Например 
великият поет Су Шъ от династия 
Северна Сун посветил цяло стихо-
творение на един леден десерт, а 
Ян Уанли от династия Южна Сун 
на „Сушан“.

Откъде идвал  
ледът в древността?

Ледът е важна съставка в сту-
дените напитки. Как обаче се про-
извеждал той в древността, кога-
то нямало хладилници? Чън Пън 
обяснява, че китайците всъщност 
много рано откриват начин как 
да го съхранят през зимата и из-
ползват през лятото. Той е опи-
сан в „Книга на песните“, която се 
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средата на февруари по вре-
ме на изложбата на Остин 
Ли галерия „Муму“ пока-
ни музиканти, танцьори и 
комедианти, които разноо-
бразиха атмосферата. 

Директорът Лин Хан за-
яви, че за да се възстано-
ви популярността на тра-
диционните изложби след 
епидемията, са необходи-
ми две-три седмици. Гале-
рията ще удължи работно-
то си време и ще органи-
зира различни дейности, с 
които да повиши интере-
са на посетителите. „Чрез 
качествената организация 
и иновативни дейности се 
надяваме да намерим но-
ви начини за диалог между 
галерията и посетителите“, 
каза още Лин Хан.
Галериите очакват повече 

посетители с новите 
изложби

През юни епидемичната 
ситуация в Пекин и Шан-
хай се подобри и галерии-
те постепенно отново отво-
риха врати. Това означава, 
че предстоят мащабни но-
ви изложби. Лу Инхуа ка-
за, че тяхната галерия ще 
организира образовател-
ни семинари и лекции за 
изкуството, както и фото-
графски изложби. „Трябва 
да работим с пълна сила и 
да продължаваме с наши-
те задачи въпреки ограни-
ченията.“

По време на лятната ва-
канция през юли и август 
галерия „Муму“ е предви-
дила редица нови изложби. 
Освен това подготвя арт ба-
зар и младежки фестивал. 
Относно непознатите ри-
скове и предизвикателства 
Лин Хан каза, че галериите 
са част от една цяла индус-
трия и трябва да обединят 
усилията. „Ще продължим 
и имаме желание да гра-
дим едно по-добро бъдеще.“

ан Дзин, който 
ръководи публи-
чен акаунт за кул-
турни събития в  
Пекин в социал- 
ната платформа  

„Уичат“, всяка седмица пуб-
ликува информация за но-
вите изложби. „След като 
арт галериите отново отво-
риха врати, много от наши-
те последователи веднага 
резервираха билети и спо-
делиха техните преживява-
ния от посещенията. Сед-
мицата на арт галериите е 
важно събитие за худож-
ниците и всички наши по-
следователи чакат с нетър-
пение информация за съ-
битието.“

В други градове, напри-
мер Шанхай и Шънджън, 
галериите също отвори-
ха за посетители с разноо-
бразни културни мероприя- 
тия. В последно време те 
поддържат тесния контакт 
с феновете на изкуството и 
се стремят да отговарят на 
тяхното търсене.

Предавания на живо
Ли Сюе е голям люби-

тел на изкуството. Тя спо-
дели, че през месец май е 
била заета повече от преди. 
В телефона си Ли Сюе за-
писва информация за пре-
даванията на живо, вклю-
чително часа, платформата, 
темата, гостите и т. н., дори 
понякога гледа две предава-
ния едновременно. Според 
нея тези онлайн предава-
ния от изложбените зали са 

Седмицата на арт галериите търси 
тесен контакт с публиката

У

изключително добра идея 
особено в дните на изола-
ция по време на епидемия-
та. Те дават възможност да 
се общува с експерти и да 
се чуе мнението на профе-
сионалисти. Това е скъпо-
ценен шанс за трупане на 
повече знания.

Днес виртуалните из-
ложбени зали и екскурзо-
води, онлайн семинарите 
и общуването, както и спо-
делянето на различни но-
ви медийни платформи ве-
че се превърнаха в „стан-
дарт“ за ежедневната работа 
на арт галериите. Особено 
в дните, когато присъстве-
ното посещение на излож-
би не е възможно, дигитал-
ните технологии разчупват 

На 24 юни в Пекин бе открита тазгодишната 
Седмица на арт галериите, което съживи 
леко позагубилата своята жизненост 
и популярност арт зона „798“. В над 30 
изложбени зали и галерии ще се проведат 
повече от 40 големи изложби с редица онлайн 
и присъствени събития, включително форуми, 
лекции или онлайн шоута. Очаква се те да 
привлекат множество фенове на изкуството.

итайският боксофис 
през първата полови-
на на 2022 г. достиг-
на 17,18 милиарда юа-
на (2,56 милиарда щат-
ски долара), като поч-

ти 85% от генерираните прихо-
ди са от местни филми.

Военният блокбастър „Бит-
ката при езерото Чандзин-2“ ог-
лави шестмесечната класация 
по продажба на билети с 4,06 
млрд. юана, следван от коме-
дията „Твърде хладнокръвен, за 
да убиеш“ с 2,63 млрд. юана и 

игралния филм „Красива глед-
ка“ с 1,38 млрд. юана. И трите 
филма бяха пуснати по време 
на почивните дни за китайска-
та Нова година.

Научнофантастичният филм 
на „Юнивърсъл пикчърс“ „Джу-
расик свят: Господство“, който бе 
пуснат по кината в Китай на 10 
юни, до момента е най-гледано-
то чуждестранно заглавие за го-
дината. Той е генерирал приходи 
от 819 милиона юана до края на 
юни, нареждайки се на пето мяс-
то в класацията.

К

85% от боксофиса  
в Китай за първата 
половина на годината  
са от местни филми

шанюе“ в Шънджън.
Разнообразните  

иновации показват 
красотата на живота

На 18 юни двуетажен 
автобус с реклама на га-
лерията „ПАМ“ обиколи 
улиците в района Пиншан 
в град Шънджън. По вре-
ме на 4-часовата обиколка 

художници рисуваха графи-
ти, имаше изпълнения ака-
пела и модерни танци, как-
то и на различни музикал-
ни инструменти за зрители-
те. Така модерното изкуство 
излезе от залите на площа-
дите. През последните 3 го-
дини галерията в Пиншан 
е организирала 25 изложби, 
които са посетени от над 
320 хиляди души. Дирек-
торът й Лиу Сяоду опреде-
ля тези културни събития 
като „фойерверките“, кои-
то внасят красота в живота 
на забързания град.

Освен подвижни кон-
церти и изложби, галерии-
те комбинират и други фор-
ми на изкуство, за да из-
ненадат посетителите. От 

ограниченията на времето 
и пространството.

Пекинската галерия 
„Муму“ започна серия от 
предавания под мотото „Да 
гледаме изложби вкъщи“ и 
„Служителите на изкуство-
то“, които са насочени към 
студентите от академиите. 

„Опитваме се редовно 
да организираме изложби 

с творби на художници и 
да общуваме с публиката 
за по-добро преживяване, 
заяви основателят на гале-
рията Лин Хан. Най-новите 
програми по повод Седми-
цата на арт галериите също 
събра милиони харесвания 
в ТикТок“. 

„Предимства на онлайн 
изложбите са автономност, 
интерактивност и забавле-
ние, а с доброто планира-
не и популяризиране може 
да се увеличи публиката. 
Интерактивното изживява-
не се промени от еднопо- 
сочно в двупосочно, а ин-
тересът към този тип из-
ложби се повиши значител-
но“, каза Чън Сянбо, ди-
ректор на галерията „Гуан- 

култура
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Използвани са материали  
на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

Сестрите Уанг доминираха при всяка своя поява в басейна 

Предпазното устройство, приличащо на ореол, спаси 
живота на Гуаню Джоу след зверската катастрофа на 

пистата „Силвърстоун“  

К
итай спечели 
най-много тит-
ли в синхрон-
ното плуване и 
потвърди своя-
та доминация 

на световното първенство 
в унгарската столица. Ази-
атките триумфираха във 
волната програма при ан-
самблите в Будапеща. С 
фантастично изиграване и 
оценка от 96.70 точки ки-
тайките бяха над всички 
във финала на ансамблови-
те изпълнения. „Героини“ 
бе темата в тяхното съче-
тание, която те подплатиха 
както с висока трудност и 
прецизност в технически-
те и акробатични елемен-
ти, така и с хореография, 
отговаряща на най-високи-
те стандарти в този спорт. 
Среброто заслужи ансам-
бълът на Украйна, а на по-
диума се качи и още един 
отбор от Азия – ансамбъ-
лът на Япония, който взе 
бронзовите отличия.

Това беше второ златно 
отличие от планетарния 
шампионат в Будапеща за 
близначките Уанг Лиуи и 
Уанг Киани. 25-годишните 
сестри стигнаха до фина-
ла при женските дуети, ка-
то показаха своето превъз-
ходство сред останалите 12 
двойки. Китайките събра-
ха актив от 93.7536 точки 

Близначките Лиуи и Киани Уанг обраха 
златните медали на Световното в Будапеща 

(артистичност – 28.2000, 
синхрон – 28.4000, труд-
ност – 37.1536). Близначки-
те Уанг бяха фаворити, след 
като спечелиха златния ме-
дал във волната комбина-
ция преди пет години на 
17-ото световно първенство.

По странен обрат на съд-
бата сребърният и бронзо-
вият медал бяха присъде-
ни също на близначки. Сес-
трите Марина и Владислава 
Алексииви от Украйна взе-
ха среброто с 91.8617 точ-
ки (27.7000, 27.9000, 36.2617), 
докато Анна-Мария Алек-
сандри и Ейрини Алексан-
дри от Австрия взеха бронза 

Г
уаню Джоу заяви, 
че предпазното ус-
тройство Halo „ме 
спаси“, след като 
китайският пилот 
остана невредим 

след ужасяващ инцидент с 
няколко болида на старта 
на Гран При на Великобри-
тания. Още в първата оби-
колка на пистата „Силвър-
стоун“ мерцедесът на Джор-
дж Ръсел закачи отзад бо-
лида на китаеца, след кое-
то колата на Джоу се обър-
на, премина през бариера-
та, но за щастие, се призе-
ми на долната си страна. 
Гуаню бе изкаран от боли-
да и прегледан в линейка-
та, след което бе откаран в 
болница, но без тежки на-
ранявания.

Ръсел, Естебан Окон 
(Алпин), Юки Цунода 
(Алфа Таури) и уилямсът 
на Алекс Албън също бя-
ха въвлечени в катастро-
фата, която доведе до ед-
ночасово забавяне заради 
червен флаг. Други пило-
ти, включително Ръсел, 
излязоха от болидите си, 
за да помогнат на Джоу 

след сблъсъка. Албън съ-
що бе закаран в медицин-
ския център, преди да бъде 
трансфериран в болницата 
в Ковънтри с хеликоптер 
за допълнителни преван-
тивни изследвания.

Международната авто-
мобилна федерация (ФИА) 
сподели впоследствие, че и 
двамата пилоти са в съзна-
ние и са преглеждани в ле-
чебните заведения. По-къс-
но от управляващото зве-
но на Формула 1обявиха, 
че Джоу е „в добро здраве 
и е напуснал медицинския 
център“. Обичайната ско-
рост за болиди от Форму-
ла 1 в тази част от пистата 
е около 240 км/ч. 

Китаецът се завърна след 
това на пистата „Силвърсто-
ун“, за да види отблизо де-
бютната победа на Карлос 
Сайнц с Ферари, обръщай-
ки се в Туитър към фенове-
те си със следното: „Окей 
съм, всичко е точно. Halo 
ме спаси днес. Благодаря 
на всички за милите съоб-
щения!“, сподели китайски-
ят пилот в социалните мре-
жи и допълни, че смята да 

Гуаню Джоу: 
Предпазният шлем 
Halo ми спаси живота

с 91.2622 точки (27.7000, 
27.5000, 36.062).

Това бе и поредното зла-
то за сестрите близначки 
Уанг, което те извоюваха в 
унгарската столица. Главни-
ят треньор на китайския на-
ционален отбор в синхрон-
ното плуване Джан Сяохуан 
смята, че двете състезател-
ки са навлезли в най-силния 
си период от своята състеза-
телна кариера. „Те израстват 
след всеки турнир, след вся-
ко голямо първенство. Все 
още са млади, но когато се 
сблъскват с трудностите, не 
отстъпват. Сестрите Уанг 
натрупаха сериозен опит 

участва още в следващия 
старт от Формула 1.

Не за първи път техно-
логията Halo се намесва ре-
шително и предотвратява 
по-тежки и дори необрати-
ми последствия за даден пи-
лот. Това се случи и пре-
ди това, когато Рой Ниса-
ни оцеля, след като колата, 
управлявана от Денис Ха-
угер, се приземи върху не-
говия кокпит и той бе спа-
сен именно от Halo в със-
тезанието от Формула 2. И 
двамата излязоха от инци-
дента невредими. Миналия 
сезон седемкратният све-
товен шампион Люис Ха-
милтън отдаде дължимо-
то на новата технология на 
този шлем за това, че го 
предпази от получаването 

на сериозни контузии след 
подобен инцидент с Макс 
Верстапен (Ред Бул) на пис-
тата в Монца. 

Halo устройството беше 
въведено през 2018 г., за да 
предпазва главите на вода-
чите, и въпреки първона-
чалните критики за есте-
тиката му от някои страни, 
оттогава се смята, че е по-
могнало за предотвратява-
не на няколко сериозни на-
ранявания. Бившият прези-
дент на ФИА Жан Тод, кой-
то ръководеше въвеждането 
на Halo, също написа в Ту-
итър: „Радвам се, че след-
вах моите убеждения при 
налагането на ореола въ-
преки силната опозиция!“.

и съм убеден, че ще пече-
лят още много престижни 
състезания. Сигурен съм, че 
няма да ги обземе звездома-
ния и ще продължават да 
се наслаждават на момен-
та във водата“, коментира 
Джан Сяохуан.

След спечелването на 
сребърните медали при ду-
етите и отборните състеза-
ния на Олимпийските игри 
в Токио миналата година, 
само трима от китайския 
национален отбор - Фън Ю, 
Сяо Янинг и Уан Киани, 
бяха включени в 13-член-
ния състав, изпратен на све-
товното първенство в Бу-
дапеща. 

Джан Сяохуан подчер-
та, че изключителната до-
минация на Мондиала в ун-
гарската столица се дължи 
на Уан Джие - Майстора. 
„Отне ни седем месеца, за 
да сформираме нов отбор 
от ветерани и начинаещи. 
Моят предшественик Уан 
Джие, който ме тренира над 
30 години, оказа неоцени-
ма помощ на мен и на от-
бора. Майстора бе винаги 
с нас на тренировките, по-
могна ни за адаптирането 
на по-младите към високи-
те натоварвания и специ-
фиката на големите състе-
зания. Тези успехи са и за 
Уан Джие“, категоричен бе 
Джан Сяохуан.
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за 1 месец 2 лв.

за 3 месеца 6 лв.

за 6 месеца 12 лв.

за 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. Позитано 20а 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2022 г.
Каталожен № 381

етата среща на 
върха „Дигита-
лен Китай“ ще 
се проведе в град 
Фуджоу, провин-
ция Фудзиен, на 

23 и 24 юли, заявиха орга-
низаторите вчера.

Тя е спонсорирана от 
Държавното управление на 
киберпространството, Ми-
нистерството на промиш-
леността и информацион-
ните технологии и управа-
та на Фудзиен. Срещата ще 
се фокусира върху задвиж-
ваните от иновациите но-
ви промени и дигитализа-
цията. Предвидена е специ-
ална изложба с последните 
постижения в изграждане-
то на инициативата „Диги-
тален Китай“. Организато-
рите заявиха, че са подгот-
вили и изложение за диги-
тални продукти.

П
Пета среща на върха 
„Дигитален Китай“ 

опазено наследство
Известният майстор дърворезбар от окръг Гуан на Ланфън, 
провинция Хъбей, е обучил вече десетина последователи,  
за да продължи традициите на своя занаят.

Снимка Синхуа

Сезонът на 
лотосите
Неотдавна 
започна 36-ата 
национална 
изложба на 
лотоси в парка 
Дагун в Кунмин, 
провинция 
Юннан.

Снимка Синхуа

Съвременният парк в Цидун
Със своя модерен облик паркът Диеху в Цидун, провинция Дзянсу, се е превърнал в 
популярно място за жителите и гостите на града. 

Снимка Синхуа

През последните пет го- 
дини дигиталната иконо-
мика на Китай отбеляза 
растеж от 27 трилиона юа-
на (4 трилиона щатски до-
лара) до над 45 трилиона 
юана, с което се нарежда 

на второ място в света. Ди-
гиталната икономика зае-
ма 39,8 % от БВП, заяви 
Цао Шумин, заместник-ръ-
ководител на Държавното 
управление на киберпрос-
транството

С

Астрономи 
откриха 9 богати 
на литий звезди

помощта на оп- 
тичния телес- 
коп в провин-
ция Хъбей ас- 
трономи са от- 
крили рекор-

ден брой нееволюирали 
звезди, богати на литий – 
ключов химичен елемент, 
свързващ космологията 
със структурата и еволю-
цията на звездите.

Екип, ръководен от из-
следователи от Китайската 
академия на науките, от-
кри девет нови богати на 

литий нееволюирали звез-
ди, два пъти повече от по-
знатите по-рано. Изследва-
нето е публикувано в The 
Astrophysical Journal Letters.

Според проучването съ-
държанието на литий в де-
ветте звезди е около три 
пъти по-високо от съдър-
жанието на литий в Слън-
цето. Откриването на де-
ветте нови звезди от този 
клас може да бъде пробив 
в тази област, отбелязват 
изследователите в своето 
изявление.


